
S p r a w o z d a n i e  
 

Burmistrza Gminy i Miasta Czerwionka-Leszczyny z realizacji Uchwał Rady Miejskiej 
za okres  od 18 grudnia 2003 r. do 11 lutego 2004 r. 

 
  

Na Sesjach Rady Miejskiej odbytych w dniach 18 i 30 grudnia 2003 r. podjęto łącznie                5 uchwał wdrażając je do realizacji. 
 W okresie od 18 grudnia 2003 r.  wydałem między innymi Zarządzenia dotyczące: 
- ogłoszenia wykazu nieruchomości lokalowych przeznaczonych do zbycia, - powołania Komisji Przetargowej dla wyboru wykonawcy zadania: „wykonanie 

dokumentacji technicznej kanalizacji sanitarnej dla sołectwa Bełk i Palowice”, - powołania Komisji Przetargowej dla przeprowadzenia przetargu ustnego 
nieograniczonego na dzierżawę budynku położonego w dzielnicy Czerwionka przy             ul. Szkolnej, 

- zbycia nieruchomości gruntowej niezabudowanej w drodze rokowań, - zatwierdzenia planu sprzedaży nieruchomości w 2004 r., 
- obniżenia czynszu z tytułu dzierżawy gruntu, - powołania komisji egzaminacyjnej dla podjęcia postępowania egzaminacyjnego wobec 

nauczycieli kontraktowych.  
W okresie od Sesji w dniu 18 grudnia 2003 r.  wydałem   2 zarządzenia w sprawie zmian            w  układzie wykonawczym budżetu. Dotyczyły one przeniesienia wydatków z rezerwy 
budżetowej zgodnie z  propozycjami Rad Dzielnic i Rad Sołeckich na kwotę 12.907 zł oraz  przeniesień wydatków między paragrafami  w związku z koniecznością sfinansowania  
wydatków koniecznych do poniesienia w roku 2003 r.  
 Skierowałem na posiedzenie Rady Miejskiej projekty uchwał znajdujące się w porządku obrad dzisiejszej Sesji. 
W okresie sprawozdawczym  Kierownictwo Urzędu wzięło udział w naradach i spotkaniach     z których na szczególną uwagę zasługują: 
 - wypracowanie stanowiska dotyczącego przejęcia od ANR budynków przy ul. Polnej             

z przeznaczeniem docelowym na mieszkania socjalne. Po otrzymaniu decyzji ANR              o wysokości dotacji na remont jednego z trzech budynków  postanowiłem skierować pod 
obrady Sesji RM stosowny projekt uchwały dot. przejęcia na rzecz Gminy nieruchomości zabudowanych i niezabudowanych, 

 - w związku z koniecznością wypłaty dodatków mieszkaniowych wyłącznie ze środków 
własnych budżetu gminy ustaliłem, iż decyzja co do ewentualnego obniżenia wskaźnika procentowego refundacji wydatków zostanie podjęta po analizie wypłat za  I kwartał br. 

 - w związku z przedłożeniem raportu Zespołu roboczego powołanego moim Zarządzeniem  
w celu dokonania przeglądu wewnętrznych instalacji wodociągowych w dzielnicy Leszczyny Osiedle Burmistrz poleciłem sporządzić  pismo z zawartymi zaleceniami dla 
Dyrekcji Zakładu GKiM wynikającymi z treści raportu. Zarządziłem  składanie miesięcznych raportów z wykonania zaleceń. Poleciłem objąć kontrolą kolejne budynki  
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 wnioskowane przez Przewodniczącego Zespołu oraz wytypować wspólnie z Zakładem GKiM 
budynek w celu przeprowadzenia  remontu polegającego na wyprowadzeniu wodomierzy               z mieszkań na klatkę schodową. Poleciłem dokonać analizy zaleceń wynikających z treści 
Komunikatu skierowanego przeze mnie  do mieszkańców w listopadzie 2003 r. oraz uzgodnić z Przewodniczącymi Rady Dzielnic Czerwionka-Centrum i ewentualnie Czerwionka-
Karolinka powołanie zespołu roboczego w celu dokonania przeglądu wewnętrznych instalacji wodociągowych w dzielnicy Czerwionka, 
 - ustaliłem rozpocząć procedurę przetargową na utrzymanie targowiska w II półroczu br.            

w związku z wypowiedzeniem  otrzymanym od wykonawcy zadania,  
- poleciłem rozpocząć procedurę  zmierzającą do zlecenia dokumentacji dla zadań drogowych. Przy czym formalnie należy  uruchomić zadania po Sesji budżetowej, 
 - poleciłem przedstawić opinię prawną dotyczącą zadań o możliwości Gminy w temacie 

dotyczącym zapewnienia dostawy ciepła do bloku mieszkalnego przy ul. Rybnickiej 70        w dzielnicy Leszczyny, 
 - poleciłem rozpocząć procedurę przygotowawczą do przeprowadzenia zmian 

organizacyjnych w Zakładzie GKiM,  
- ustaliłem tok postępowania w sprawie taryf dla  zbiorowego zaopatrzenia w wodę                  i zbiorowego odprowadzenia ścieków, 
 - w związku z awarią kotła centralnego ogrzewania w budynku Przedszkola                           

w Stanowicach poleciłem przystąpić do wymiany kotła uzgadniając sposób finansowania zadania ze Skarbnikiem GiM, 
 - poleciłem rozpocząć procedurę zmierzającą do zlecenia dokumentacji zadań 

inwestycyjnych. Formalnie należy uruchomić zadania  po Sesji budżetowej,  
- uruchomiłem działania organizacyjne związane z wypłatą przez Gminę z dniem 1 maja br. świadczeń rodzinnych. Dotychczas zadanie było realizowane przez OPS, Powiatowy 

Urząd Pracy i ZUS,  
- zapoznałem się  z wynikami przetargów na zbycie następujących nieruchomości: 1) nieruchomości niezabudowanej – Nowy dwór – brak rozstrzygnięcia. Ogłosić  II 

przetarg, 2) nieruchomości niezabudowanej – ul. Szyb Zachodni – brak rozstrzygnięcia. Ogłosić II przetarg, 
3) nieruchomości niezabudowanej – ul. Zabrzańska – brak rozstrzygnięcia. Ogłosić II przetarg. 
4) nieruchomości niezabudowanej – ul. Furgoła – brak rozstrzygnięcia, w II przetargu przystąpić do rokowań za cenę nie mniejszą niż 10 zł za 1 m2, 
5) nieruchomości niezabudowanej – ul. 3 –go Maja – brak rozstrzygnięcia. Ogłosić II przetarg. 
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 - wyraziłem  zgodę na przedłużenie umowy na eksploatację stożków  3 i 4 do końca I 
półrocza br. pod warunkiem uiszczenia zaległości z tytułu dzierżawy przed podpisaniem umowy, 

 - dokonałem analizy zaistniałych wypadków w Urzędzie GiM za 9 miesięcy 2003 r. 
 - dokonałem analizy liczby i efektywności godzin samorządowych przeznaczonych na 

zajęcia pozalekcyjne w szkołach podstawowych i gimnazjach. Poleciłem wprowadzić            w formie aneksów do projektów organizacyjnych szkół od miesiąca marca br. ich ilość 
według wskaźnika 0,8 na oddział,  

- zaakceptowałem zaproponowany przez Pełnomocnika ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych podział dotacji dla realizatorów zadań  programu gminnego       
w zakresie tworzenia alternatywnych form spędzania czasu wolnego dla dzieci                       i młodzieży oraz realizacji środowiskowych programów profilaktycznych i obozów 
socjoterapeutycznych,  

- na naradzie roboczej w Powiatowym Urzędzie Pracy w Rybniku zapoznaliśmy się                  z możliwością skorzystania z programu specjalnego skierowanego do wybranych grup 
bezrobotnych oraz innych form pomocy osobom pozostającym bez pracy. Gmina złożyła stosowne zapotrzebowanie, 

 - przedstawiciele Gminy uczestniczyli w naradzie roboczej zorganizowanej w WFOŚ              
z udziałem przedstawicieli NFOŚ w temacie dotyczącym realizacji wniosków z Funduszu Spójności, 

 - prowadzone były rozmowy i ustalenia dotyczące kryzysowej sytuacji w służbie zdrowia     
w związku z brakiem kontraktu dla Unii Brackiej,  

- prowadzone były w Warszawie rozmowy i ustalenia z NFOŚ  w temacie  dotyczącym dofinansowania  zadania: likwidacja ogrzewania piecowego na osiedlu Leszczyny oraz 
realizacja wniosków złożonych do Funduszu Spójności,  

- zaproszono przedstawiciela Telekomunikacji w celu omówienia bieżących problemów Gminy w tym sprawy możliwości tańszego dostępu do internetu przez mieszkańców 
Gminy,  

- narada robocza zorganizowana na wniosek Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w temacie uporządkowania  terenu osiedla „Familoki” związanego                   z lokalizacją garaży blaszanych, 
 - brałem udział w posiedzeniu  Komitetu Sterującego autostrady A-1. Z otrzymanych 

informacji wynika,  iż roboty na odcinku  przebiegającym przez naszą Gminę winne rozpocząć się we wrześniu 2005 r. 
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 - brałem udział w Urzędzie Miejskim w Rydułtowach w Sesji Nadzwyczajnej 
Zgromadzenia Ogólnego Związku Subregionu Zachodniego w Rybniku, która                       w większości była poświęcona stanowisku Gmin w sprawie regulowania zaległych 
zobowiązań podatkowych i opłaty  eksploatacyjnej przez Kompanię Węglową. Gmina rozpoczęła negocjacje w sprawie spłaty zaległych zobowiązań z tytułu podatki od 
nieruchomości i  opłaty eksploatacyjnej przejętych przez Kompanię Węglową od Gliwickiej Spółki Węglowej na łączną kwotę 3.764.339,60 zł. Wstępnie Kompania 
zaproponowała : spłatę zaległości głównej w okresie dwóch lat tj. 40% w roku 2004 zaś 60% w roku 2005, przy jednoczesnym  umorzeniu w całości odsetek i opłaty 
prolongacyjnej, które według stanu na  31.01.2004 r. wynoszą 2.061.881,50 zł. Na dzień 24 luty br. wyznaczony został termin spotkania w siedzibie Kompanii  celem podjęcia 
ostatecznych uzgodnień. W przedmiocie umorzenia odsetek w opłacie prolongacyjnej         w kompetencji Burmistrza jest możliwość umorzenia kwoty 230.792,60 zł, zaś                     
w kompetencji Ministra Środowiska kwoty 1.831.088,90 zł.  

- wziąłem udział z Przewodniczącym w spotkaniu z Zarządem KWK „Budryk” w sprawie ustalenia zasad współpracy w 2004 r. Zarząd między innymi wyznaczył w swoim 
Biuletynie Informacyjnym 1 stronę dla  gmin, które będą na niej podawać istotne informacje , które z pewnością zainteresują mieszkańców Gminy a zarazem pracowników 
KWK „Budryk”,  

- rozstrzygnięty został w dniu dzisiejszym przetarg na najem budynku położonego przy              ul. Szkolnej w dzielnicy Czerwionka, 
 Ponadto: 
 - nie  udało się w drodze przetargowej (ogłaszający Zakład GKiM) wyłonić najemcy 

pomieszczeń w budynku wielofunkcyjnym  położonym w dzielnicy Dębieńsko przy            ul. Odrodzenia, 
 - wyłoniony został nowy skład Rady Pracowniczej oraz Kasy Zapomogowo-Pożyczkowej        

w Urzędzie Gminy i Miasta. Z uwagi na brak działalności związkowej w Urzędzie wyłoniono również przedstawiciela załogi, z którym Burmistrz jest zobowiązany 
konsultować sprawy pracownicze w ramach obowiązujących przepisów prawnych,  

- Gmina Czerwionka-Leszczyny znalazła się w ostatnich dniach w centrum zainteresowania mediów w związku z informacjami płynącymi ze szczebla rządowego w temacie 
możliwości podjęcia decyzji o budowie na Śląsku czterech kopalń węgla koksującego, ponieważ na naszym terenie posiadamy tego rodzaju pokłady,  

Przedstawiciele  kierownictwa Urzędu wzięli udział w szeregu imprez kulturalnych                      i  środowiskowych z których należałoby wymienić: 
 - uroczystości związane z 50-cio, 60-cio i 65 – leciem pożycia małżeńskiego mieszkańców 

naszej Gminy,  
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- spotkanie noworoczne członków i przyjaciół Izby  Przemysłowo-Handlowej ROP                w Rybniku, 
 

- spotkanie noworoczne z Rodzicami i podopiecznymi  zrzeszonymi w Stowarzyszeniu Pomocy Dzieciom i Młodzieży Niepełnosprawnej, 
 

- wieczór jazzowy w „Starej Piwnicy”, 
 

- spotkanie noworoczne z przedsiębiorcami prowadzącymi działalność gospodarczą na terenie Gminy połączone z wręczeniem statuetek „Leszczyna 2003” 

 

- koncert kolęd i pastorałek  zorganizowany przez Gimnazjum nr 4 i MOK, 
 

- koncert kolędowy w wykonaniu Orkiestry Dętej „Dębieńsko” i Zespołu „Trojak”, który 
odbył się w kościołach w dzielnicy Leszczyny i dzielnicy Czerwionka. 

 

- uroczysta msza św. w intencji  pomordowanych, deportowanych i prześladowanych ofiar 
tragedii Górnoślązaków z lat 1945 – 1956 w I Rocznicę Odsłonięcia tablicy Pamiątkowej w Kościele pw.  Świętego Jerzego w Dębieńsku, 

 

- wystawa „Losy ludzi – drzewa genealogiczne naszych rodzin” zorganizowana przez doradcę metodycznego języka polskiego mgr Małgorzatę Pyszny, Gimnazjum nr 4                i MOK, 
 

- VI Spotkanie z serii „Śląsk  bogaty różnorodnością kultur, narodów i wyznań” na temat „Historia lokalna na przykładzie wybranych powiatów, miast i gmin” zorganizowane 
przez Ruch Autonomii Śląska, Dom Współpracy Polsko-Niemieckiej, Towarzystwo Społeczno-Kulturalne Niemców oraz MOK, 

 


